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Søndergades Skole  Skolegades Skole                                               Øster Brønderslev Centralskole 

Søndergade 40                                                                Skolegade 34                                                      Elmevej 100 

9700 Brønderslev 9700 Brønderslev             9700 Brønderslev 

 

Tlf.: 99 45 48 48                                                                  Tlf.: 99 45 48 22           Tlf.: 99 45 48 90 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde nr. 11:  

Onsdag d. 14. september 2017 kl 19:00 - 21:00 

Skolegade Skole – Lærerværelset 

Afbud:  ingen! 

Dagsorden Referat 

0. Godkendelse 

- Referat fra sidste møde 

- Dagsorden 

 

Referat fra seneste SB-møde og nærværende dagorden 

godkendt. 

Formanden bød de 3 nye bestyrelsesmedlemmer fra 

elevrådet velkommen:, hhv. Andrea 6A fra ØBC og 

Amalie 8B fra SØ og Anton 9B fra SK.  

Hermed er bestyrelsen fuldtallig. 

1. Orientering 

- Medarbejdere 

- Elevråd 

- Integrationsrådet 

- Formanden / Bestyrelse 

- Ledelsen 

Medarbejdere:  

- Fagsamarbejde mellem udskolingslærere på SØ og SK 

igangsat 

Elevråd: 

- Distriktsmøde i næste uge, her vil der bl.a. blive drøftet 

mobiltelefoni; mobiltefoni vil blive omfattet af et SB-princip. 

Øvrige informationer matrikelbestemt, lokale elevråd 

kontakter lokal ledelse desangående. 

Integrationsrådet:  

- mange vigtige punkter drøftes, dog opleves det 

problematisk at rådet ofte er i den situation at det ikke er 

beslutningsdygtig pga. for mange fraværende. Nyt råd og 

ny formand skal vælges til foråret. 

Formand / bestyrelse:  

- flere har deltaget i forældremøder på de tre skoler. 

Youtube-beretningen bliver taget godt imod, relevant 

medie til dette!. Forældre er blevet opfordret til at 

engagere sig i forbindelse med SB-valget til foråret, evt. 

stille op til valget.  

- Der har været en del henvendelser angående busser til 
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elever fra oplandet. I forhold til deltagelse i 

heldagsvalgfagsdage har formanden drøftet og fundet 

pragmatisk løsning med lederen af den kommunale 

ungdomsskole. En anden problematik er overfyldte busser 

der ikke tager elever med, hvorfor de må vente en time på 

næste bus. Elever fra Serritslev-området kan også få meget 

lange transporttider. Dialog om problematikken med NT i 

forbindelse med planlægning af kommende skoleår. 

- Køleskabe til eleverne har igen været et tema på mange 

forældremøder. Behovet analyseres og praktiske løsninger 

søges, fx ved at sætte køleskabe op strategiske steder; der 

må ikke sættes køleskabe op i klasselokalerne.. Der skal 

findes løsning i forhold til hhv. indkøb, energiforbrug og 

rengøring.  Punktet tages op på næste SB-møde. 

- Lillian orienterede om trafikforholdene i Bredgade ved 

Skolegades Skole, bump ved forgængerfelterne er ikke 

korrekt udført. Der køres for hurtigt ved 

fodgængerovergangene. Lillian har været i kontakt med 

diverse politikere, embedsmænd og trafikstyrelsen. Der 

forventes en løsning på problemet inden længe. 

Ledelse: 

Carl-Otto Borup orienterede om: 

- Afstemningsform til SB-valget i foråret, skoleforvaltningen er 

opmærksom på de tekniske problemer. Der forventes en 

brugbar løsning. 

- Den kommunale ferieplan for kommende skoleår er politisk 

godkendt. 

- VMX-klassen omorganiseres i løbet af efteråret og generelt 

bliver modtageområdet omorganiseret, således at lærerne 

følge eleverne med henblik på mest mulig støtte til de 

udslusede elever. 

- BSU arbejder med ændringer i styrelsesvedtægten, der 

forventes en høring på dette i oktober/november. 

- Korrektion af fremskrivninger for 2017. % 706 tkr for væsnet 

(142 tkr for D-Syd) 

- SB-arbejdsgrupper – status: 

o Forlade skolens omr: Udkast i høring hos 

Koordinatorer – retur inden efterårsferien 

o Social Medier/Facebook: Møde 29/8 2017 

o Mobiltlf: Skal i D-elevråd i okt 

o Skolehjemsamtaler: Arbgrp nedsat af MED d 4/9 

 

2. Budgethøring brsl 

2018 

(O + D) 

Bilag fremsendt 

Se dette. Der blev udtrykt Tilfredshed med det fremsendte. 
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3. Fysiske rammer på 

SØ 

(O + D) 

Skoletoiletter,  

- arbejdet forventes påbegyndt i. oktober d.å. 

 

træer og stensætning,  

- dialog med teknisk forvaltning i gang, indgår i budget-  

    forhandlingerne. Stensætning rettes, træer beholdes 

 

P-plads,  

- der er afsat penge til asfaltering af denne d.å. 

 

Skolegård,  

- samme som træer og stensætning 

4. D-Syd skoler på 

facebook (O + D) 

- Oplæg til drøftelse. 

 

Udkast til princip for tilstedeværelse på de sociale medier 

 

Det er distriktsskolebestyrelsens holdning, at en tidssvarende skole er til 

stede der, hvor skolens brugere er. Det betyder, at skolerne i Distrikt 

Syd er på Facebook med det formål at: 

 

• - åbne skolen op digitalt, således at skolerne og sfo’erne er synlige i  

•   omgivelserne i tråd med folkeskolereformens ånd og tidens tarv. 

• - øge kendskabet til skolens og sfo’ens hverdag 

• - knytte den digitale nærhed til lokalområdets familier og borgere 

• - medvirke til samtale om skolelivet hjemme i familierne  

• - formidle den gode historie 

 

Skoledistriktets MED-udvalg fastlægger retningslinjer for driften af 

skolernes Facebook sider, idet der lægges vægt på at: 

 

• - etiske perspektiver i forhold til elever, ansatte o.a. iagttages. 

• - kommunale anbefalinger til digital adfærd og dannelse observeres. 

• - politiske, religiøse og kommercielle interesser ikke lægges op på  

•   skolernes facebook 

• - skole-hjem samarbejdet eller henvendelser til skolerne ikke foregår  

•   via facebook 

• - skolernes Facebook ikke er et debatforum og skolerne blander sig  

•    ikke i debatter på de sociale medier. 

• - Facebooksiderne driftes decentralt på de 3 matrikler med den  

•   bemærkning, at man forholder sig til fælles lay-out, således at det  

•   fremgår, at facebooksiden er en del af Distrikt Syd. 

 

Princippet godkendt. MED-udvalget laver herefter retningslinjer. 
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5. temadag for 

skolebestyrelsen? 

(D) 

Forslag 

 

Formål:  

Refleksion over egen praksis som SB, Klæde elevrådet på til 

arbejdet i SB 

 

Emner,  

- indhold: principdannelse, understøttelse af værdier, 

- hvordan skabes den brede dialog 

Form:  

Hvornår: 

 

Enighed om at udsætte dette til efter nyvalg, dvs. til fx efteråret 

2018. Desuden beslutning om at kunne forlænge enkelte SB-møder 

med en time, dvs. begynde klokken 18. 

6. Lærernes dag d. 5/10 

(D + B) 

Markering: Medarbejdernes dag. 

Ledelsen sørger for at dette markeres på de tre skoler, - der gives 

brød til personalet i formiddagspausen. 

7. Evt. Emner under punktet evt. tages ikke til referat.  

 

De emner, som kom op på mødet, har ledelsen noteret.  

 

Redaktionel bemærkning: 

Hvis det vurderes, at et emne er relevant for behandling i 

skolebestyrelsen er det fint, hvis man giver formanden/ 

skoledistriktslederen besked senest 1 uge før programsat møde 

eller at man på mødets punkt 0 under godkendelse af dagsorden 

anmoder om at punktet kan blive behandlet på selve mødet. 

 

  

Oversigt over udvalg: 

 

 

Formandsskabet                                      Peter, Tina, Pernille 

Ansættelsesudvalg   Lokale rep for de 3 skoler 

Udvalg kunne mødes ½ time før SB-møder – gælder også 

Elevrådsrep. Vedtaget d 14/9/16 
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Møder: 2017-18 

(Besluttet 6/6/17) 

9/8 – SØ 

14/9 - SK 

25/10 - ØB 

5/12 – Hedelund kl 18, spisning  kl. 1930. 

16/1 - SØ 

15/3 - SK 

23/4 - ØB 

6/6 - SØ 

 

Alle møder kl 19-21 

 

Andet: 

- Lokalt: 3-4 stk 

- Arbejdsgruppemøder: x 

- Formandskab: 3-4 gange 

- Dialogmøde med BSU: 1-2 stk 

 

 

AD 1) Forskudt valg til Skolebestyrelsen i Distrikt Syd: 

Fra: Lars Brøndum Leed  

Sendt: 29. november 2016 14:31 

Til: Carl-Otto Borup 

Cc: Carsten Otte 

Emne: Svar på ansøgning om forskudte valg i skolebestyrelsen i Skoledistrikt Brønderslev Syd 

Kære Carl-Otto. 

Tak for ansøgningen om at afholde forskudte skolebestyrelsesvalg i Brønderslev Syd Skoledistrikt. 

Jf. styrelsesvedtægten §6 kan der afholdes forskudte valg til skolebestyrelsen 2 år efter de ordinære 

valg. Dette sker efter ansøgning til skolechefen og skal være afsluttet senest 31. maj det år, valget 

afholdes.  

Det meddeles hermed, at I kan afholde forskudte skolebestyrelsesvalg i distriktet, således at der er 

ordinært valg i 2018, forskudt valg i 2020, ordinært valg i 2022 osv. 

På vegne af skolechefen 

Lars Brøndum Leed 

Pædagogisk Administrativ Konsulent 

 

Fra: Carl-Otto Borup  

Sendt: 8. november 2016 08:55 

Til: Lars Brøndum Leed 

Cc: Carsten Otte; Carl-Otto Borup 

Emne: SB i D-Syd: Ansøgning om forskudt SB-valg. 

Hej Carsten, 

Jeg skal på skolebestyrelsens vegne og med baggrund i skolebestyrelsesmødet d. 26/10 2016, hvor 

forretningsordenen blev godkendt, ansøge om at der kan afholdes forskudt valg i Skoledistrikt Syd, 

således at der er ordinært valg i 2018, forskudt valg i 2020, ordinært valg i 2022… og så fremdeles. 

Med venlig hilsen 

Carl-Otto Borup 

Skoledistriktsleder 

Distrikt Syd, Brønderslev 
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